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Naši dopisi. 
Dobrova 25. jan. (Društvene zadeve.) Tukajšnje „slo-

vensko-katoliško bralno društvo" imelo je preteklo ne
deljo dne 23. t. m. svoj letni občni zbor. Poglavitna na
loga temu zboru bila je. da se je v smislu društvenih 
pravil izvolil nov odbor za dobo enega leta. Voljeni bili 
so v odbor soglasno sledeči gospodje: dr. Jos. Poklukar. 
državni in deželni poslanec, Jernej Babnik, župnik, Josip 
Laznik, kaplan, Matija Rant, nadučitelj, vsi iz Dobrove; 

dalje: Anton Rotar in Ivan Remic, posestnika v Šmart-
nem ter Jernej Pleško, posestnik v Kozarjah. Ti izvolili 
so potem izmed sebe: predsednikom g. Josipa Laznika, 
podpredsednikom g. dr. Josipa Poklukarja, tajnikom pa 
Mat. Ranta. 

Po dokončani obojestranski volitvi govoril in raz
lagal je vrli g. dr. Poklukar navzočim o sedanjem sploš
nem socijalno-političnem položaju evropejskem; ves res
nično zanimiv govor trajal je skoraj celo uro. Vsi smo 
vrlemu gospodu prav hvaležni za njegova prav jedrnata 
pojasnila. 

Naše društvo ima sedaj tri častne ude in pa 57 
rednih udov; gotovo lepo število! Vsi ti udje morejo se 
združeno močjo, edinostjo in vzajemnostjo počasi si ustva
riti prav krepko in čvrsto društveno telo, v kar Bog 
pomozi in sreča junaška! 

Več in pozitivneje o naših društvenih zadevah upno 
v kratkem poročam. Za sedaj izrekam le preiskreno željo, 
da bi se naše ^slovensko katoliško bralno društvo* prav 
čvrsto razvijalo, cvetelo in obilnega sadii na vse strani 
rodilo, zato pa je treba vzajemnega, neutrudljivega de
lovanja. M. Rant. 

Iz Ljubljane. — Po končanem deželnem zboru kranj
skem prizadeva si Deschmana v svojem „Wochenblattu", 
o katerem je sam priznal, nda ga nihče ne bere", v ne
besa kovati sebe in svojo stranko, nasproti pa narodna 
stranko, kolikor se da, v senco staviti in vrh tega, 
kjerkoli moč, g. deželnemu predsedniku podtikaiti kaj 
bod&čega. — Posebno mora Deschmanna to veseliti, da 
se predlog novega občinskega reda, o katerem se je v 
odseku komaj pričela n a d r o b n a r a z p r a v a , ni sprejel, 
temveč v novo posvetovanje izročil deželnemu odboru. — 
Ako bi se Deschmann le malo nazaj in malo dalj okrog 
sebe ozrl, videl bi pač, da se tako važne postave, kakor 
ta, povsod temeljito pretresavajo in to tudi v takih slu
čajih, ako vlada predloži načrte, o katerih so se komi- ^ 
sije največih učenjakov in strokovnjakov posvetovale leta 
in leta. — če se hoče tedaj nepristransko soditi, priznal 
bo vsak, iz kako zdravih nazorov je izviral in s koliko 
strokovnjaško zavednostjo je bil izdelan predložni načrt 
gosp. deželnega predsednika. Zato bi pa Deschmannovo 
glasilo tudi ne smelo tako lakonično prezirati v zbornici 
z glasno pohvalo sprejete g o r k e z a h v a l e , katero je 
g. deželnemu predsedniku v imenu zbora izrekel deželni 
glavar. 

Vse to javkanje „Wochenblattovo" kaže, kako nje-
gove pokrovitelje bode, da je bilo delovanje našega de
želnega z,bora, akoravno so oni gospodje v veliki manj
šini, jako v s p e š u o in mirno, skoraj brez vsega prepira 
med slovensko večino in tako zvano „kran)sko-nemško" 
manjšino. — In ravno to pozdravljamo v popolnem so
glasji z gospodom deželnim glavarjem kot n a j l e p š i 
v s p e h l e t o š n j e g a z b o r o v a n j a . 

— O vspeliu vizitacije ministerskega svetovalca 
dr. Wolfa iz naučnega ministerstva poroča se nam iz 
poslaniških krogov, da se je naučni minister izrekel, da 
je vspeh podučevanja nemščine na slovenskih paralelkah 
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ljubljanske gimnazije po v olj en. — To nam je dokaz, 
da je bila naša zadnja sodba v tej zadevi prava, toda 
dozdeva se nam tudi, da morajo učni vspehi tudi v dru
ži h predmetih biti boljši, ako je učni jezik, materinski 
jezik. To nam več velja, in to preiskati bi moral sloven
ščine vešč organ naučne uprave. Kar je pa najpoglavit-
nejše pri vsem tem vprašanji pa je to, da bi moral na-
učni minister vsaj sedaj po p r i z n a n i h p o v o l j n i h 
vspehi h nemudoma storiti svojo dolžnost in slovenske 
paraleike vpeljati tudi v druzih sosednih deželah na gim
nazijah, ki so namenjene za slovenske učencej — Ali pa 
to sedanji minister kedaj stori — — Bog vedi. 

— Tesarjevie Rudolf in nadvojvodica Štefanija po-
dasta se začetkom meseca februarija na Opatijo, kjer 
go za nju potrebni prostori uže najeti. Tudi za nas ve
sela novica, ker zna biti pomenljiva za zboljšanje politič-
r;h razmer, ako jih spoznava cesarjevič sam. 

— Novoizvoljeni državni poslanec dr. Ferjančič je 
po dogovoru v Hohenvvartovem klubu namenjen, da se 
izvoli v nov odsek, ki bo imel posvetovati premembo 
normativa za h r a n i l n i c e , dalje pa tudi v legitima-
cijski odsek na mesto izstopivšega dr. Poklukarja, ki 
ima ravno sedaj v odseku za ponovljenje pogodbe z 
Ogersko, v kvotini deputaciji in v jezikovnem odseku, 
vrh tega pa v davkovskem odseku in onem za postave 
zoper socijaliste preobilno posla. 

— Novoizvoljen goriški poslanec prost dr. Jordan, 
za nekaj časa, kakor čujemo, ne bode vstopil v noben 
klub, sicer pa bi se smel naravno prištevati slovenskim 
poslancem. ^\^\ 

— Nov doktor. Gospod Mat i j a H u d n i k , rojen 
Dobrovčan, koncipijent dr. Zamikov, bil je minuli četr
tek na graškem vseučilišči promoviran za doktorja prava. 
Čestitamo! 

— Gospod knezoškof ljubljanski dr. Misija prevzel 
je, kakor čujemo, pokroviteljstvo družbe sv. Cirila in 
Metoda. 

— Gospod Miha Lazar, profesor za veronauk na 
gimnaziji v Kranji, sprejet je zavolj bolehnosti v stalni 
pokoj. 


